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MSK z tördelés, korrektúra

LÉPJEN BELJEBB!



Miután a hatósági egyeztetések lezárultak a képviselő-testület május folyamán elfogadta a 
Helyi Építési Szabályzat módosítását, ami jelentős szigorítást tartalmaz a korábbi szabályozás-
hoz képest. Ez a gyakorlatban azt jelenti, hogy mostantól Pátyon néhány extrém nagy telek 
kivételével új ikerházak építése nem lesz lehetséges, ez egyaránt vonatkozik a település már 
beépült és még beépítetlen területeire is.

Az ideiglenes változtatási tilalom nem maradhatott fent, mert egyrészt a HÉSZ módo-
sítás folyamata lezárult, másrészt így senki nem tudott építeni semmit a településen (még az önkormányzat sem).

Van olyan mindig magabiztos, de tévúton járó „civil aktivista”, aki a lakóparkfejlesztő befektetők kiszolgálá-
sával vádolja a testületet az internetes közösségi oldalakon, azonban ez annyira nem igaz, hogy a mostani szigo-
rítás egyáltalán nem tetszik a lakóparkot tervező cégeknek, és a visszajelzések szerint kártérítési perek megindítá-
sát fontolgatják az önkormányzattal szemben. Van olyan ingatlanfejlesztő, aki például már a milliárdos kártérítés 
megindításának lehetőségét írásban is jelezte az önkormányzat felé.

Fontos azt is tudni, hogy számos környező településhez hasonlóan a lakóterületek kijelölése Pátyon is húsz 
évvel ezelőtt, 2002 körül történt a Településszerkezeti Tervben, és a területek nagy része akkoriban pár éven belül 
belterületbe lett csatolva és az építési jogosultságot is megkapták. Minden lakópark építést teljesen megakadályozni a 
község csődbevitele nélkül képtelenség, de a szakemberekkel folyamatosan konzultálva azon vagyunk, hogy az 
agglomerációban tapasztalt folyamatos kiköltözést helyben is fékezzük.

Régóta várt pályázaton sikerült nyernünk az Aktív Magyarország Program keretében a május végén érkezett 
értesítés alapján. Ennek köszönhetően a nyáron egy – a kerékpárosok, gördeszkások és görkorcsolyázók által is 
használható – pumptrack-pálya (pumpapálya) épülhet a sportpálya mellett, a patak másik oldalán.

Mivel a terület szántóföld besorolású volt, ezért át kellett minősítenünk sport célú felhasználásra, amit a 
képviselő-testület meg is tett. Ez a további parkosítás feltétele is volt, hiszen mezőgazdasági területen közparkot 
nem lehet létrehozni.

Székely László – polgármester

Szádváriné Kiss Mária – főszerkesztő MSK z

BEKÖSZÖNTŐ

32023. június

IKERHÁZ STOP ÉS BRINGAPARK

„Kissé bódultan élek e húsos érettségben, e nem egészen ártatlan testiességben, 
e júniusi, meleg és kitakart anyagiasságban.” – Márai Sándor 
Négy évszak című írásából vett idézettel köszöntöm a Kedves 
Olvasókat nyárelő havában, amikor a hirtelen jött nagy me-
leg okozta bódultságot talán magunkon is érezzük. 

Lapunk, havi periodika lévén, május havára tekint vissza, 
de olvashatnak írást a régmúltról és Páty Önkormányzata 
aktuális eseményeiről és jövőbeni terveiről is. 

Lakókörnyezetünk, helyi közösségünk jól létéhez nemcsak 
az oktatás-nevelés, a közösségi élet eseményei, a különféle 
népszerű rendezvények, hanem a pátyiak környezettudatossága 
is nagyban hozzájárul – mostani lapszámunkban kiemelt 
figyelmet fordítunk a szennyvízzel kapcsolatos teendőkre is.

Kellemes olvasást, jó készülődést a nyári pihenésre!

KÖRNYEZET ÉS KÖZÖSSÉG

Önkormányzati hírek
Bocskaisokkk
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BRINGAPARK ÉPÜLHET

Nyári könnyű szellők
lányok közt szökellők
szoknyákat libbentők -

játsztok a bokorban,
szalmaszállal porban
boldog gyermekkorban.

József Attila: 
Töredékek
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Öröm látni, hogy milyen szépen fejlődik a Buda-
környéki Íjász Egyesület pátyi csapata, rengeteg 
fiatal kezd el íjászkodni. Fegyelmet és hazaszere-
tetet tanulnak.

Menczer Tamás országgyűlési képviselő, Pátkai 
Nándor helyettes államtitkár, Tarjányi István Biator-
bágy polgármestere volt a vendégünk május 19-én, 
pénteken. 

A kormány 4,5 millió forinttal támogatta az Egye-
sületet. A rendezvényre Székely László, Páty Község 
Polgármestere meghívására jöttek el a vendégek, ahol 
a sportolást kötetlen beszélgetés követte.

ÍJÁSZBEMUTATÓ PÁTYON 

Székely László – polgármester

Május 4-én ünnepelte 90. életévét Kozma József-
né, Lídia néni, akit jómagam is felköszöntöttem 
születésnapja alkalmából.

Községünk díszpolgára Kozma Józsefné (született: 
Cseke Lídia) 1957-től nyugdíjba vonulásáig a pátyi 
tantestület oszlopos tagja volt. Lelkiismeretesen, magas 
színvonalon tanította és nevelte a rábízott tanulókat. 
Munkavégzése, teherbírása példaértékű volt mindannyi-
unk számára. Nagyon sok pátyi gyermek – akik már 
maguk is nagyszülői korba léptek – tanult meg írni és 
olvasni az ő munkája által. Köszönjük és további jó 
egészséget kívánunk!

ISTEN ÉLTESSE A 90 ÉVES LÍDIA NÉNIT!

Dr. Bencze Gergő János – alpolgármester

2023. június

Az Aktív Magyarország Program végrehajtásának érde-
kében létrehozott Aktív- és Ökoturisztikai Fejlesztési 
Központ arról értesítette Páty Község Önkormányzatát, 
hogy a település által 185 méter hosszú pumpapálya 
építésére beadott pályázat támogatást nyert. A pum-
papálya egy aszfalt burkolattal ellátott hullámelemek-
ből és kanyarokból álló körpálya. A projekt tartalmazza 
a tervezett pálya megépítését, 3 db pad és 2 db szemetes 
telepítését, a pályavilágítás kialakítását, az ivóvíz beve-
zetését a telekre, egy ivókút kialakítását, információs 
táblák elhelyezését és a pálya közvetlen környezetének 
tereprendezését, parkosítását is. 
 

SIKERES BRINGAPARK PÁLYÁZAT

Dr. Bencze Gergő János – alpolgármester

A Pátyra tervezett 
pumpapálya látványterve
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ÖNKORMÁNYZATI LÁTOGATÁS PÁTYI CÉGEKNÉL

Május 10-én, pénteken három céget látogattunk meg. 
Először az M1Biokomposzt Kft-hez mentünk el, ahol 
a környékből érkező zöldhulladékból készítenek kom-
posztot, melyet szintén környékbeli gazdáknak értéke-
sítenek. A komposztáló az elmúlt egy évben nagy utat 
tett meg, az eddig megkötött hosszú távú szerződé-
seknek köszönhetően lassan eléri a kapacitása csúcsát. 
A telep fontos feladatot lát el a zöldhulladékok haté-
kony és szabályos kezelésében.

Második vállalkozásként a szintén pár éve induló 
Ínyencmestert kerestük fel. Az élelmiszeripari cégnél 
kézzel készítenek adalékanyag- és tartósítószermentes, 
sajttal töltött paprikákat, gombafejeket, olívabogyókat 
prémium minőségben. Pátyon a Rákóczi utcai hentesnél 
lehet kapni termékeiket, de több országos boltháló-
zatba is beszállítanak, emellett exportra is termelnek. 
Jelenleg hét alkalmazottuk van, terveik között szerepel 
egy saját kis csomagolóüzem felépítése.

A pátyi iparterületen működő harmadik cég, ahová 
ellátogattunk, Magyarország első lézeres technológiákra 
specializálódott központja, az Indupro Kft. üzeme, 
ahol az autóipari alkatrészgyártástól az építőiparig számos 
területre gyártanak különböző termékeket. Termékeik a 
Lamborghini, Mercedes, Audi személygépkocsikban, 
áramtermelő gázturbinákban, prémium sporteszközök-
ben, és olyan ikonikus épületeken, mint a Magyar 
Zene Háza vagy a Néprajzi Múzeum is megtalálhatók, 
és már számos nemzetközi elismerést is szereztek.

Sok sikert kívánunk nekik.

Május folyamán Polgármester úrral és képviselőtársaimmal felkerestünk néhány pátyi céget, hogy 
jobban megismerjük a működésüket, nehézségeiket és lehetőségeiket. Öröm látni, hogy egyre több és 
magas minőségben dolgozó vállalkozás választja településünket központjának.

2023. június

A jelenleg hatályos helyi építési szabályzat több 
részterületét érintő módosításának egyeztetési eljá-
rása megtörtént, ezt követően a Képviselő-testület 
a módosító rendeletet május 24-én elfogadta.

A módosításnak lényegi eleme, hogy a település 
jelentős részén a második lakó rendeltetés létesítésének 
ezentúl feltétele, hogy az építési telek mérete érje el az 
adott övezetben előírt minimális telekméret dupláját. 
Ez a gyakorlatban azt jelenti, hogy néhány extrém 
nagy telek kivételével új ikerházak építése nem lesz 
lehetséges, ez egyaránt vonatkozik a település már

HÉSZ MÓDOSÍTÁS, IKERHÁZ STOP

beépült és még beéptítetlen területeire. A módosítás 
az építhető épületek méretét nem érinti.

Az elfogadott módosítással az Önkormányzat a lakos-
ságszám gyors növekedését kívánja fékezni, lassítani.

A módosításhoz kapcsolódó partnerségi egyez-
tetési eljárás, ahol a HÉSZ módosítás tervezete ismer-
tetésre került, még tavaly ősszel lezajlott. A végleges 
módosítás figyelembe vette a partnerségi egyeztetési 
eljárás során a Képviselő-testület által elfogadott véle-
ményeket, valamint az államigazgatási egyeztetési eljárás 
során előírtakat.

Somogyi Farkas Tamás – önkormányzati képviselő

Dr. Bencze Gergő János – alpolgármester
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Tisztelettel kérjük a lakosságot, hogy szíveskedjenek 
betartani az alábbi fontos lépéseket a mosdó-, illetve 
csatornahasználat során:

Tilos a szennyvízcsatornába konyhai maradé-
kot, nedves törlőkendőt, pelenkát, egészségügyi 
betétet, tampont, egyszer használatos szájmasz-
kot, gumikesztyűt, oldószereket, ruhákat és gyógy-
szereket, gyógyszeripari készítményeket, benzint, 
vegyi anyagot, robbanásveszélyes folyadékot, vala-
mint építési törmeléket, esővizet juttatni!

Kérjük fokozottan figyeljenek arra, hogy a nedves 
törlőkendők, a csomagolásokon lévő tájékoztatóval 
ellentétben nem bomlanak le kellő gyorsasággal a 
csatornahálózatban, és ezért ott – bármennyire is hi-
hetetlen – a dugulások kb. 75%-áért felelősek.

Amenynyiben ezt számszerűsíteni szeretnénk, ezek a 
hibaelhárítások éves szinten országosan közel 2,85 
milliárd forint többletköltséget okoznak az ágazatnak. 

2023. június

Páty Község Önkormányzata a Magyar Víziközmű Szövetség (MaVíz) javaslatai alapján ezúton kéri a 
lakosság közreműködését abban, hogy viselkedjenek környezettudatosan, figyeljenek arra, hogy a 
csatornahasználat során is tanúsítsanak fegyelmet és tudatosságot.

AKÁRMIT NEM DOBHATUNK A LEFOLYÓBA

Fontos megjegyezni, hogy egy nagyobb dugulás 
nem „csak” plusz munkát jelent a szennyvíztisz-
tító telepen dolgozó munkatársaknak, de rosz-
szabb esetben fizikai valójában a háztartásokban 
is megjelenhet a probléma: először csak a wc-t 
nem lehet lehúzni, aztán ha ez fokozódik, elin-
dulhat visszafelé annak tartalma is! Ezért fontos 
az, hogy megértsék – az Önök saját érdeke is az, 
hogy betartsák ezeket az alapvető szabályokat!

A csatornahálózat és saját életterük védelme érde-
kében kérjük tehát Önöket, hogy viselkedjenek kör-
nyezettudatosan és óvják környezetüket. Tudatos odafi-
gyeléssel nemcsak a helyi dugulásokat lehet megelőzni, 
de a csatornahálózat állapotáért, a szennyvíztisztító 
telepek megfelelő működéséért is sokat lehet tenni! 

Kérjük segítsék tudatos viselkedésükkel a szenny-
víz szakszerű, biztonságos elvezetését és megtisztítását. 
Legyenek körültekintőek Önök is, figyeljenek a 
környezetükre és egymásra!

Pátyi Polgármesteri Hivatal



PVK NONPROFIT KFT. 
2071 Páty, Rákóczi u. 74., pvk@pvk.hu 
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PVK HÍREK

72023. június

Április második felében elkezdődött a kastély hátsó 
kertjének rendezése (földmunkák, tereprendezés), majd 
új kerítést húztunk az Erkel utcai oldalhoz. A további 
munkálatok folytatásaként a kert hátsó részén szintén 
megkezdődött a körbekerítés, az oszlopok lebetono-
zásával. Sajnos a kert végében álló hatalmas nyárfát a 
szakértő életveszélyesnek nyilvánította, a visszavágása 
megkezdődött, a teljes kivágására minél előbb sort kell 
kerítenünk. Nem örülünk neki, de hasonló sorsra jutott 
a Füzes patak mentén számos hatalmas, de veszélyes 
öreg fa is.

Időközben mindhárom köztéri játszótéren megtör-
tént a homokcsere is, és készülünk az országos hatósá-
gi revízióra, mely az idén a játszótereket veszi górcső alá.

A sok esőzés miatt a fűkaszálást is gyakrabban 
kellett végeznünk. Áprilisban több mint 174 000 m2 
zöldfelületet gondoztunk, május közepéig ez a szám 
még további 120 000 m2-rel növekedett.

Az áprilisban meghirdetett TE SZEDD akcióban 
mi is részt vettünk, gyűjtöttük és elszállítottuk az 
összegyűjtött szemetet a telephelyünkre, ahonnan köz-
pontilag szállították tovább. Valószínűleg már észre-
vették a lakosok, hogy hetente három alkalommal 
gyűjtjük a községszerte kihelyezett szemetesekből a 
szemetet, amely szemmel látható módon kétnaponta 
újratermelődik! De érdekes módon termelődik a Tesco 
üzletház melletti árokban, vagy a Zsámbéki-kanyar 
menti hosszú árokban is (hogy miért pont ott?), vala-
mint a bankjegykiadó automaták környékén. 

A jó idő beköszöntével a PVK ki sem látszik a munkából. Sikeres akciónak könyvelhetjük el a lakosság 
számára szervezett kedvezményes ágdarálást. A több héten keresztül végzett munkát a lakosok 
örömmel fogadták, sok, pozitív visszajelzést kaptunk. Igyekeztünk is ennek a minősítésnek megfelelni. 
Ahol megjelentünk, törekedtünk a gyors, udvarias munkavégzésre, és figyelmet fordítottunk arra is, 
hogy távozásunkkor a munkaterületet tisztán adjuk vissza!

A PVK A KÖZJÓÉRT

Mindezek mellett faluszerte megkezdtük a virágo-
sítást: a régi virágtartókba új virág került, a télen ké-
szült további oszlopokat is feldíszítettük, hogy még 
otthonosabbá, hangulatosabbá tegyük települési kör-
nyezetünket. És így megkezdődött a napi locsolás is.

Mindezek mellett kéthetente összeszedjük az egész 
községben a szelektív hulladékot és átadjuk a Depóni-
ának. Karbantartóinkat az óvodák, bölcsődék, Polgár-
mesteri Hivatal, intézmények, rendelők egész nap el-
látják munkával, és e mellett elszállítjuk a levett vért a 
rendelőkből a laborokba is. A Polgármesteri Hivatal 
épületei és az egészségügyi intézmények mindennapi 
takarítása pedig már-már embert próbáló feladattá vált.

Mindezen feladatokat a települési közösségünk 
komfortérzetének növeléséért, környezetünk kulturál-
tabbá tételéért tesszük. S azt szeretnénk, ha a lakosok 
nemcsak a hiányosságokat vennék észre, hanem az 
általunk elvégzett munka hasznosságát is, és együtt 
munkálkodhatnánk közös életterünkért.

Kép és szöveg: PVK
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Május 17-én délután alsós atlétikaversenyt 
tartottunk a 3-4. osztályosoknak.

Szerencsére az időjárás kegyes volt hozzánk, és 
elkerülte az eső a verseny ideje alatt iskolánkat. 21 lány 
és 19 fiú lelkes közreműködésével egy fantasztikusan 
érdekes, meglepő és szoros verseny alakult ki. Volt, aki 
a futásban emelkedett ki, volt, akinek a távolugrás ment 
jobban, és voltak olyanok is, akik a kislabdahajításban 
jeleskedtek. Valóban mindenki beleadott anyait-apait, 
így a következő összesített eredmények születtek:
Lányok:
I. Gál Hédi - 3.c
II. Papp Villő - 4.c
III. Marton Dorottya - 4.c
Fiúk:
I. Dátán Vince - 4.c
II. Ladányi Ármin - 4.a
III. Horváth Zaránd - 4.b
Mindenkinek gratulálunk, és jövőre ismét versenyre fel!

Móni néni és Gabi néni

2023. június

ATLÉTIKAVERSENY

TERÜLETI VERS- ÉS PRÓZAMONDÓ VERSENY 
A vers, a próza, a szó a mai, modern világban is 
szívet melenget, lelket táplál: a meghatottság köny-
nyeitől, a jóízű nevetésig mindent hallhatott, aki 
április 29-én a Bocskai Suli folyosóin sétált, és hall-
gatta a termekből kiszűrődő produkciók hangjait… 

Április és május már a nagy tavaszi zsendülés, éledés, 
jövés-menés időszaka a Bocskai Suliban is. Egymást 
érik a jobbnál jobb iskolai programok és lehetőségek, 
ahol a gyerekek megmutathatják magukat és azt, amiben 
ügyesek. Iskolánkban két nagy, területi versenyt rende-
zünk évente. Az egyik az Aradi Jenő Megyei Rajzver-
seny, a másik a Területi vers- és prózamondó verseny. 
A rajzversenyt 2023. április 21-én, a vers- és próza-
mondó versenyt 2023. április 29-én szerveztük meg. 

A „nagy pátyi” vers- és prózamondó versenyen való 
megmérettetésnek már hagyománya van a környező 
települések iskolái között. A most vendégül látott 
több mint száz diák Budaörstől Pilisszentivánig, Tel-
kitől Herceghalomig számos iskolából érkezett hozzánk. 
A szavalni, szöveget mondani szerető gyerekek évről

évre elkápráztatják a közönséget és a zsűrit is. Most 
sem volt ez másként: a mély átéléssel, színvonalas 
előadással fellépő versenyzők közül kiválasztani azt a 
három produkciót, amely díjazásban részesülhetett, 
embert próbáló feladat volt a zsűritagok számára. 

A vers, a próza, a szó a mai, modern világban is 
szívet melenget, lelket táplál: a meghatottság köny-
nyeitől, a jóízű nevetésig mindent hallhatott, aki április 
29-én a Bocskai Suli folyosóin sétált, és hallgatta a 
termekből kiszűrődő produkciók hangjait… 

Iskolánk büszkeségei: Szilágyi-Montz Bori (3.c), 
aki többszörös „címvédő” a Területi vers- és prózamondó 
versenyen, valamint Tarr-Péterffy Zoltán (7.c), aki 
produkciójával ismét elvarázsolta a közönséget. 

Szívből gratulálunk minden lelkes versenyzőnek és 
hálásan köszönjük a zsűritagok komoly szakmai 
munkáját! Találkozzunk 2024 áprilisában is a tehetsé-
geket támogató, kultúraápoló Területi vers- és próza-
mondó versenyen a Bocskai Suliban! 

Bitter Noémi – magyartanár, a verseny főszervezője
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AUSZTRIAI TANULMÁNYI KIRÁNDULÁS

A Bocskai István Magyar-Német Két Tanítási 
Nyelvű Általános Iskola diákjai Horváth Endréné 
szervezésében tanulmányi kiránduláson vettek 
részt május 4. és 6. között Ausztriában. 

A kirándulás első napján Bécs nevezetességeivel 
ismerkedtek a gyerekek. A látnivalókról Éva néni és 
kísérő tanáraik, Anita néni és Laci bácsi idegenveze-
tései adtak bővebb információt. A világ legzöldebb 
városa és a világ legélhetőbb városa címet is viselő 
osztrák fővárosban előbb a Burggartenben, majd a 
Volksgartenben piknikeztünk. Nemzeti Könyvtárban 
is jártunk: 77 m hosszú nagyterme a világ legnagyobb 
és legimpozánsabb barokk könyvtára. A német nyelvet 
tanulók a hajdani császári rezidencián, a Hofburgban 
a Kincstár féltve őrzött értékeit ismerték meg német 
nyelvű idegenvezetéssel. A magyar vonatkozású kincsek 
is megtalálhatók itt, a legkiemelkedőbbek a Bocskai-
korona, a Szent István erszény, Nagy Lajos király 
keresztje, II. Lajos vértje, Zrínyi Miklós sisakja és 
kardja, valamint Báthori István fejedelem díszvértje. 
A Sisi múzeum és a császári lakosztályok a császári 
család életébe nyújtottak bepillantást német nyelvű 
audioguide segítségével. Az angol nyelvet tanulók 
választhattak az angol, illetve a magyar nyelvű vezetés 
között. A sok-sok látnivaló után a kőszegi Alpokalja 
panzióban a finom és bőséges vacsora után is maradt 
még energiájuk a játékra a gyerekeknek.

A második nap a Family-park (vidámpark), aztán a 
Fertő-tó, s a Ruszt melletti kikötő következett. Ez a 
bájos kisváros is számos látnivalót tartogatott.

A harmadik nap a schönbrunni kastély gyönyörű 
parkját jártuk be, megcsodálva a szobrokat, szökőkutakat, 

s az impozáns Gloriettről a parkra és kastélyra nyíló 
nagyszerű kilátást. A Práterben a bátrabbak kipróbál-
hattak újabb izgalmas játékokat, s az ikonikus óriás-
kerékre is felülhettek, a várost így 65 méter magasból 
is láthatták. A Stadtparkon át sétáltunk a Stephans-
domhoz, ami Bécs jelképe és leghíresebb műemléke. 
Lenyűgöző szépsége és magyar vonatkozású mű-
kincse feledhetetlen látványt nyújtott. Néhány vállal-
kozó kedvű gyerek Éva nénivel 343 lépcsőt megmász-
va a déli toronyból fényképezhette a várost. Többen 
pedig összehasonlították a magyar és az osztrák 
McDonald’s kínálatát. A belvárosban sétálva eljutottunk a 
Maria-Terézia térre, ahol az osztrák főváros leglát-
ványosabb szoborcsoportja, a két híres bécsi múzeum, 
a Szépművészeti és a Természettudományi neore-
neszánsz épületei között álló Mária Terézia emlékmű 
áll. A Természettudományi Múzeum kincsei közül is 
jó néhányat megtekintettünk: a híres willendorfi Vé-
nuszt, számos dinoszauruszt, meteoritot, s a szemet 
gyönyörködtető, különleges ásványokat.  

Élmények sorával gazdagodva tértünk haza a 
háromnapos, tartalmas kirándulásról.

 Silingi Anna – igazgatóhelyettes

Szívesen tettünk eleget a meghívásnak, melyet a Magyar 
Máltai Szeretetszolgálat Idősek Otthonától kaptunk. 
Zenés-irodalmi összeállításunkat az 1.c és az 5.c ta-
nulói adták elő a hálás közönségnek. Nagymamákról, 
nagypapákról szóló költeményeket, vidám verseket 
szavaltak a gyerekek, valamint kedves dalokat énekeltek. 
Mindezt lágy hegedűszó koronázta meg. Az előadás 
után megvendégeltek bennünket az egykori könyvtár-
szobában. Sikerült beszélgetnünk is az otthon néhány 
lakójával, akikről kiderült, hogy hajdanán tanárok, 
tanítók voltak. Tőlük kiemelt dicséretet kaptunk.

Köszönjük Erdélyi Gyöngyvérnek a találkozó lét-
rejöttét.  Örömmel megyünk máskor is.

LÁTOGATÁS AZ IDŐSEK OTTHONÁBAN 
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Nagy összefogással, a Napocska csoportos óvó 
néni, Suta Melinda ötlete alapján, gyönyörű szik-
lakert készült tavaly a Fészek épület hátsó bejára-
tához vezető járda mellett. 

Kolléganőnk kitalálta, megszervezte és levezényelte 
a sziklakert megépítését. Köszönet a sziklakert létre-
jöttében való segítségért Erdei Zsoltnak és Urbán Viktor-
nak, akik a sok, nehéz követ ideszállították, mozgatták, a 
területet előtte felásták, az épületben dolgozó kolléga-
nőknek, akik az otthoni kertjükben növekedő sok szép 
sziklakerti növényből szívesen hoztak egy-egy darabot, 
és köszönet a dajkáinknak, Arankának és Katának, akik 
azóta is lelkesen segítenek a sziklakerti növények gon-
dozásában.
             

MADARAK ÉS FÁK NAPJA

2023. június

Köszönetünket fejezzük ki a PVK-nak, akik tavaly 
decemberben, kolléganőnk, Suta Melinda jelzésére 
azonnal intézkedtek, és a Pincehegyre vezető lépcső-
sor mellett egy alsó korlátot is elhelyeztek az óvodás-
korú gyermekek érdekében, védelmében.

KÖSZÖNET A PVK-NAK

Demény Erika

A Madarak és fák napja alkalmából a Napocska 
csoport kirándulni indult a jegenyefasorhoz. Leg-
nagyobb örömünkre, a tűzoltóság ajtaja nyitva 
volt, és mikor bekukucskáltunk, Balogh István 
önkéntes tűzoltó beinvitált bennünket. 

A gyerekek megnézhették a tűzoltóautókat, és 
bemehettek az öltözőbe is, ahol a védőruhák a csiz-
mába készítve várják, hogy a tűzoltók minél előbb fel 
tudják venni, ha riasztás érkezik. Hatalmas élmény volt 
a gyerekeknek. Búcsúzáskor többen kijelentették, hogy 
ők bizony tűzoltók lesznek, ha felnőnek. A tűzoltó-
autók megnézése után, folytattuk utunkat a jegenye-
fasorhoz. Elmentünk a lovarda előtt, többször is meg-
álltunk meghallgatni a madarak énekét, ami csodála-
tosan zengett a csöndes úton. De láttunk erdei siklót, 
katicát, gyíkot, sokféle bogarat, pillangót, feketerigót, 
gémet, lovakat is. Ismét egy élményekben gazdag 
kiránduláson vagyunk túl. 

S. M.
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ÚJ LAKÓK A TYÚKANYÓBAN – A FALFESTÉS MARGÓJÁRA

Madarak csicseregnek, harkály 
kopogtat a fatörzsén. A Katica 
tanösvényen haladva a Pátyolgat- 
lakhoz jutunk, ahol a bölcs bagoly 
nagy szívvel és sok szeretettel 
gyógyítgatja az erdőben lakó 
őzikét, mókusokat, sünöket. Hol 
is vagyunk valójában? A kisfiam 
egyből tudja a választ: a baba-
házas udvaron, vagyis a Pátyol-
gató Óvoda Tyúkanyó Tagóvo-
dájának udvarán.

A 2022/2023-as tanévben az 
Őzike csoportos szülők összefogá-
sának eredményeképpen újjá vará-
zsolódott egy régi, romos fal. Az 
őszi félévben a fal javítására, alapo-
zására került sor, tavasszal pedig a 
dekorációs festés kezdődött meg, 
ami remélhetőleg a gyermeknapra 
elnyeri végleges formáját.

A fal átalakulását napról napra 
figyelték a gyermekek. Minden apró 
részletet észrevettek, minden új lakót 
megcsodáltak, nagy örömmel és 
büszkeséggel tekintettek szüleikre 
a munka során. Eközben sokat ta-
nulhattak az összefogásról, közösségi 
munkáról, értékteremtésről, a régi-
ben rejlő új lehetőségek felfede-
zéséről.

Köszönjük minden Őzike cso-
portos szülőnek, óvodai dolgozó-
nak, s különösképpen a Moósz csa-
ládnak, hogy mindezt megálmodták 
és véghezvitték.

Honti-Szádvári Anna
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A történet Aeneas trójai királyról 
szól, aki elhagyja hazáját, hogy egy 
új életet kezdve megalapítsa Rómát. 
Az útja során találkozik Karthago 
királynőjével, Didoval, akibe bele-
szeret. Azonban az istenek arra kény-
szerítik Aeneast, hogy folytassa az 
útját, és ő magára hagyja Didót. Pur-
cell az operában elsősorban az ér-
zelmek kifejezésére összpontosított, 
a dalok a szereplők szenvedéseit és 
boldogságát jelenítik meg. Az opera 
zenéje sokszínű, a barokk kor stílus-
jegyeit hordozza magán. 

A gyerekek remekül játszották a 
karaktereket. Dido és Aeneas alakí-
tását éppen a tragikus érzelmek ki-
fejezése tette igen értékessé. Az 
udvarhölgyek, a boszorkányok, a 
matrózok, a mesélők alakjait is si-
került a színpadra varázsolnia a 
szereplőknek úgy, hogy a közönsé-
get magával ragadta a szép történet.

„Mindig úgy várom, hogy Purcell: 
Dido és Aeneas című operáját taníthassam. 
– mesélte Rottenhoffer Andrea, a 
Pátyi Waldorf  Iskola zenetanára. – 
Purcell rajongott Shakespeare színházáért, s 
mikor hetedikben ezt tanítom, olyan 
drámai helyzetekkel tudunk foglalkozni, 
mint szerelem vagy hivatás, mindamellett, 
hogy barokk korszakról tanulunk, meg 
izgalmas zenei szerkesztésekről. Az opera 
azért fontos részletekben eltér Vergiliustól. 
Például másképp hal meg Dido és Aeneas, 
bár eredetileg az istenek parancsára kény-
szerül elhagyni szerelmét, Purcell drama-
turgiája szerint boszorkányok cselszövése 
teszi tönkre boldogságukat.

Purcell gyönyörű dallamai meg szokták 
hódítani az ifjúságot, ezért mertem azt 
gondolni, hogy elő is adhatnánk. Az előző 
évben már játszottunk operát. Mozart 
Varázsfuvoláját dolgoztuk fel és vittük 

A Pátyi Waldorf  Iskola hetedik osztálya hagyományos  év végi előadásán Purcell Dido és Aeneas 
című operáját mutatta be. Azért is választottunk operát, hogy a Waldorf  iskolában oly hangsúlyos 
művészetek közül több juthasson  kifejezésre gyerekek előadásában.
 

2023. június

Dido és Aeneas, avagy

HOZZÁSEGÍTENI A GYEREKEKET, HOGY ÉRTŐ ZENEHALLGATÓVÁ VÁLJANAK

színpadra. Érdemes operát feldolgozni 
gyerekekkel, mert igaz tudásuk lesz az 
opera műfajáról. Felfedezik, miként lehet 
prózát összekötni zenével, hogyan lehet 
érzéseket, karaktereket megmutatni dal-
lammal, ritmussal, tempóval. Hozzásegíti 
őket, hogy értő zenehallgatóvá váljanak.

Nagyon élvezetes volt az osztállyal 
dolgozni, lelkesen és szorgalmasan tanulták 
a dalokat. És amit nagyon megérdemeltek, 
hogy a náluk idősebb iskolás társak 
szóltak elismerően az előadásról.”
A gyerekek így emlékeztek vissza:

„Mi első óta minden évben készülünk 
egy színdarabbal. Idén Henry Purcell Dido 
és Aeneas című operáját adtuk elő. A 
dalokat már hónapokkal ezelőtt kezdtük 
el gyakorolni. A darab többi részét két 
hét alatt próbáltuk el. Szerintem a végered-
mény megért minden fáradalmat.” (János)

„Az elején nem volt túl bizalomgerjesztő, 
de mikor az egész osztály odafigyelt és 
beleélte magát a szerepébe, nagyon szépen 
összeállt.” (Alíz)

„Nem látszott rajta annyira, hogy 
mennyit dolgoztunk. Egész jól sikerült és 
még én is élveztem, úgyis, hogy már renge-
tegszer láttam a próbákon. A közönség 
odafigyelt, látszott, hogy élvezték és kö-
vették a történéseket.” (Amina)

„A Dido és Aeneas darabunk egész 
jó lett, bár a két hét, ami alatt meg kellett 
tanulnunk kicsit kevés volt. Voltak benne 
kisebb bakik, de összességében jó volt. 
Szerintem a második előadásunk rosszabb 
volt, bár a vélemények megoszlanak. A 
dalok és a szöveg megtanulás kicsit nehezen 
ment, de végül is mindenki megtanulta.” 
(Bendegúz)

„Személy szerint nagyon élveztem a 
szerepemet. Az egyik főboszorkányként 
nagyon hangosan kellett beszélnem, amitől 
másnapra kicsit el is ment a hangom. A 
második előadás közben történt néhány 

baki, viszont a közönség poénként értékelte 
szerencsénkre. Az első előadásnál egy 
szülő oda is jött hozzánk, hogy milyen 
élethű és ijesztő boszorkányok voltunk! 
Az volt a legjobb, hogy előadás után 
kaptunk sütit. A dalokat nagyon sokáig 
gyakoroltuk, személyes kedvencem volt a 
„Fear no danger”. Andi néni csellózása pedig 
rárakott még egy plusz pontot.” (Csenge)

„Nagyon jó volt, még mindig a fejemben 
van az ének meg az előadás is. Én szí-
vesen előadnám többször is. Annyira jó 
volt, hogy nincsenek rá szavak.” (Niki)

„Szerintem az első előadáson mindenki 
izgult egy kicsit, de a másodikban már 
jobban belejöttünk. Mindenki egész han-
gosan beszélt és szépen hangsúlyozott. A 
szöveget is jól megtanultuk.” (Mimi)

„Ez az előadás nekem nagyon tetszett, 
szépen meg tudtuk csinálni, és itt látszott 
nagyon, ki az, akinek érdemes a színészi 
szakmával foglalkoznia majd a további-
akban.” (Jázmin)

„Én izgultam az elején, de a sok 
próba után már nagyon vártam az előadást. 
Az osztály többi tagja is nagyon jól 
szerepelt, és nagy volt az együttműködés. 
Szerintem a következő még jobb lesz!”  
(K. Boldizsár)

„Az elején még nehéz volt belerázódni, 
de a végén már mindenki nagyon élvezte 
szerintem.” (B-Sz. Boldizsár) 
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Már jócskán a tavaszban, április 30-án rendezték 
meg a télűző boszorkányok éjszakáját a Pátyi 
Művelődési Ház támogatásával a Bellandor Lo-
vasközpontban.

A lovarda már délben kinyitotta kapuit az érdeklődők 
előtt, akik részt vehettek Füstös Piknik és a Cukor-
borsó Kertvendéglővel közös programján. Este a 
boszorkányoké volt a főszerep. A rendezvény Fenyő 
Fruzsina jazzénekesnő koncertjével kezdődött, majd 
Vízi Péter interaktív csillagász előadását hallgathatták 
meg a programon résztvevők. A műsorszámok közül 
nem hiányozhattak a lovasbemutatók és a tűzzsonglőr 
produkció sem. Az est záró momentumaként a Buda 
Környéki Íjász Egyesület tagjai meggyújtották a mág-
lyát és kezdetét vette a tűztánc.

A Walpurgis éj ünnepének gyökerei messze a ke-
reszténység előtti időkbe nyúlnak vissza, és germán 
eredetűek. A német hiedelemvilág szerint a boszorká-
nyok összegyűlnek a Brocken hegyen, seprűn repked-
nek, ráolvasással és varázslatos táncukkal próbálják elűzni 
a tél szellemeit egy utolsó, tél végi mulatságon. Andor 
Ákos, a Lovarda tulajdonosa elmondta, hogy a rendez-
vénnyel, amelyet már második alkalommal rendeztek 
meg, hagyományt szeretnének teremteni, hogy a ta-
vasszal se maradjon programok nélkül Páty lakossága.

WALPURGIS ÉJ (BOSZORKÁNYOK ÉJSZAKÁJA)

Gyereknap a Bellandor Lovasközpontban 
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A Harazdi Miklós ötlete és házigazdáskodása 
mellett megvalósuló Pátyi Zenei Szalon program-
sorozat érdekesebbnél érdekesebb személyisége-
ket vonultatott föl. 

Harazdi Miklós zongoraművész most a komolyzene 
után a könnyű műfajba kirándult, s ott is remekelt. 
Fantasztikus beszélgetést folytatott Szörényi Leven-
tével. Szóba került sok-sok minden a magyar könnyű-
zene egyik élő legendájának életéből és a műveiből, 
számos zenei bejátszással és két meglepetésvendéggel, 
zenész fiával, Szörényi Örssel és az ugyancsak Kossuth-
díjas kiváló operaénekessel, Rost Andreával, akivel két 
közös lemezt készítettek. 

A szervezők nem feledkeztek meg a művész szü-
letésnapjáról sem (1945. április 26-án született), a 
meglepetések sorát egy torta zárta. A bő kétórás 
beszélgetés után is alig akarta elengedni a közönség 
Szörényi Leventét, aki zárszóként ígéretet tett, hogy 
szívesen jön újra, s akkor a színpadi műveiről (István a 
király, Attila, Árpád népe, Veled, Uram…) fog mesélni. 

Születésnapi beszélgetés Szörényi Leventével

PÁTYI ZENEI SZALON

MSK z

MSK z

VERSMONDÓK A BOCSKAIBAN

Több évtizedes hagyomány, kitartó munka és 
elköteleződés egy különleges kifejezési forma, a 
vers mellett. S annak személyiséget átható, alakí-
tó ereje mellett. Mert személyiséget formál, ha 
dolgozunk egy szöveggel, ha megpróbálunk a 
„nekem tetszik” felszíne mögé tekinteni. S aztán 
másoknak is elmondani, hogy a hallgatóság is 
vigyen magával az üzenetből. Mindez megtörtént 
idén is a Bocskaisuli rendezte területi versmondó 
versenyen. 

Száznál több versmondó, az egykori tanítvány, Kiss 
Eszter színművész köszöntője, a Képviselő-testület 
néhány tagja, korosztályonként szakavatott háromfős 
zsűri, segítő bocskais tanárok és diákok, sok-sok kísérő, 
felkészítő tanár, finomságot készítő szülők – mind-
annyian tettek az igényesen megrendezett, színvo-
nalas találkozóért. Gratuláció nekik és köszönet érte!

„Lásd, aratni milyen szép, milyen jó,
Ahogy kikel a vetés, akár a puszta szó.
A betűvetés is termő, ha szabad az akarat,
Mert ki gondolatot vet, az szavakat arat.”
(Németh-Pákolitz Tamás: Varázsnyelv – nyelvvarázs)
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KÓRUSTALÁLKOZÓ

Az Északpesti Református Egyházkerület kóru-
sainak találkozója május 14-én volt a festői fekvésű 
Tahitótfaluban. Az egybegyűlt 16 énekkar tagjait 
Árvavölgyi Béla lelkipásztor köszöntötte és Nyilas 
Zoltán esperes hirdette az igét. Az egyházmegyei 
kórustalálkozók hagyománnyá válása lelkipász-
torunk, Vizi István szervező munkáját dicséri. 

A pátyi kórust, valamint Marc-Antoine Charpentier 
csodálatos Te Deumát, amelyet a mintegy 300 fős 
összkar adott elő, ifjabb Vizi István vezényelte. Fo
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MÁTRAHÁZI GYÜLEKEZETI NAPOK
Pillanatok alatt teltházas lett a gyülekezeti hétvége, ezért idén először két turnusban kerülnek megrendezésre a gyülekezeti napok. 
Az első csoport 2023. július 10–13., a második július 13–16. között találkozik Mátraházán.

PÁTYI SPECIALITÁSOK MINDENKINEK

Megfőztük a pátyi hagyományokra támaszkodva a 
zsíros gombóclevest, vagy, ahogy még sokan ismerik, 
a pátyi furkót. Nagyon finomra sikerült minden, amit 
szorgos kezek állítottak elő Kóbor József  kemence-
építő mester közreműködésével. És egyben a Duna 
Televízió Ízőrzők műsorának pátyi forgatására is fel-
készültek.

Magyarok Szövetsége Páty Hagyományőrző Egyesület

Május közepén ismét izzott a parázs a Hagyományok Házának kemencéjében. Nemcsak finom, 
ropogós kenyeret sütöttünk, hanem pátyi pompost, gluténmentes kuglófot és lekváros buktát. 

PÁTYI GOMBÓC LEVES
helyi recept

Adatközlő 1.: Schmida Péterné Nyitrai Erzsébet 2018. 09.20.

– Zsíros gombóc hozzávalók:
50 dkg liszt 
3 evőkanál forró zsír
1 dl forró víz

– A lisztet a forró zsírral fakanállal kikeverni, hogy morzsa-
lékos legyen és hozzá önteni a forró vizet és azt is fakanállal 
kikeverni. Ha már kihűlt, kézzel gyúrni, ha szükséges a 
gombóc sűrűsége miatt lehet még hozzá vizet önteni. Ebben 
a lében kell kifőzni a gombócokat.

– Kiegészítő: Kovács Sándorné sz. Kecskés Etelka 
A zsírt és vizet kanalanként (2-2 vagy 3-3) önteni. 

– Levesnek: Egy jó lecsó alapot készíteni zellerrel, ezt felön-
teni vízzel, jól megfőzni és átszűrni.
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A 2022. október 20-án bemutatott Blokád c. film, 
mely egy életrajzi film, de talán drámai filmnek is nevez-
hetnénk. Az alkotók közül szeretném kiemelni Lajos 
Tamás producert, Köbli Norbert forgatókönyvírót és 
Tősér Ádám rendezőt. Egy hiánypótló filmről beszélünk, 
hiszen eddig a rendszerváltásról nagyjátékfilm nem 
született, ez az első. Testközelből hitelesen mutatja be 
mind a szereplőket és történéseket kiváló színészi 
alakításokkal. Bár nem dokumentumfilm, hanem já-
tékfilm, ennek ellenére 99,9%-ban a valóságot ábrá-
zolja a film, a történelmi hitelességet helyezi a közép-
pontba, tehát leiratokon, személyes visszaemlékezéseken 
és tárgyalási jegyzőkönyveken alapul, és nem az írói 
fantázián. A film célja áttételesen a rendszerváltozás 
jelentőségének bemutatása, és ebben Antall József  
miniszterelnök szerepének történelmi hűséggel való 
bemutatása.

1990 őszén járunk, a rendszerváltoztatást követő 
első, ún. kamikaze kormány, melyet Antall József  
miniszterelnök, egy nagy formátumú politikus veze-
tett, akinek megítélése mai napig is vitatott és tisztá-
zásra szorul. A kormány megalakulása után fél évvel 
következett be a taxisblokád, a film ennek a 4 napnak a 
történetét mutatja be egy 1956-os kitekintéssel. A 
taxisblokád történeti előzménye az 1990.10.25-ei ben-
zináremelés volt, de szélesebb történelmi távlatban a 
rendszerváltozás hajnalának viharos eseményeibe 
nyújt betekintést.

A filmvetítés után Dr. Kajdi József  államtitkár 
vállalta, hogy a hallgatóság kérdéseire is válaszol, a 
nézők a film után is a teremben maradtak, és közel 90 
percen át kérdeztek a volt államtitkár úrtól, aki új, 
eddig ismeretlen összefüggéseket és történeteket osz-
tott meg az érdeklődőkkel.

A Pátyi FIDESZ Csoport szervezésében május 
12-én levetíttették a Blokád c. filmet, mely telt 
házat vonzott. Dr. Kajdi József, Antall József  
miniszterelnök közvetlen munkatársa, aki az 
akkori kormányban a Miniszterelnöki Hivatalt 
vezető közigazgatási államtitkár volt és napi 
szinten egyeztetett a miniszterelnökkel és Bella 
Ildikó, a Pátyi FIDESZ Csoport tagja egy 45 perces 
beszélgetéssel indította el a programot. A célból, 
hogy egy történelmi keretet kapjanak például a 
fiatalok, akik akkor még nem éltek, ill. azok, akik 
nem Budapesten követték a taxisblokád 4 napját, 
hanem vidéken, vagy csak a híradásokat követték 
figyelemmel.
  
 

2023. június

FILM ÉS BESZÉLGETÉS – A BLOKÁD

MMA TAG LETT A PÁTYI ÉPÍTÉSZ

A Magyar Művészeti Akadémia idei első 
közgyűlését a Pesti Vigadóban tartotta, ahol új 
levelező tagokat választott meg, illetve Nemzet 
Művésze címet viselő művészek rendes taggá 
választásáról is döntött; a Robert Gutowski 
Architects vezetőjét az Akadémia levelező tagjai 
közé választotta. Gutowski Robert „első önálló 
megbízása, a meghívásos tervpályázaton elnyert pátyi 
katolikus templom építéstörténete keretbe foglalja közel 
két évtizedes munkásságát.”

Forrás: Robert Gutowski Architects

Pátyi FIDESZ Csoport
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TORNA DIÁKOLIMPIA

Az országos elődöntőkön a lá-
nyoknak nagyon nehéz dolguk volt. 
II. korcsoportban a Bocskais csapa-
tunk (Tábori Kamilla, Barna Gréta, 
Kiss Bernadett, Sági Fruzsina, Dani 
Nikolett) és egyéniben Havaj Dóra, 
III-IV. korcsoportban Molnár Nadin, 
V-VI. korcsoportban pedig Novák 
Nóra vett részt a Turán és Siófokon 
rendezett megmérettetésen. Alsós 
lányaink a hosszúra nyúlt versenyen 
szép gyakorlatokat mutattak be, s 
az erős középmezőnyben végeztek. 
Nadin és Nóra kiegyensúlyozott 
teljesítményt nyújtva kiharcolták az 
országos döntőbe jutást. A Magyar 
Diáksport Szövetség április végén 
rendezte meg az országos döntőt. 

A felsős fiúk versenyében Lengyel 
Martin és Batiz Bálint holtverseny-
ben 4. helyezést, Badari Ádám a 14. 
helyezést érte el. A középiskolások 
között Steiner Dávid 1 tizeddel le-
maradva a dobogóról a 4. legjobb 
eredményt érte el a korosztályában. 
A lányok versenyében Novák Nóra 
az első országos versenyén a közép-
mezőnyben végzett. Büszkék va-
gyunk tornászainkra, hogy az ország 
legjobbjai között is bebizonyítot-
ták, hogy helyük van az élmezőny-
ben. Gratulálunk Szakály Botond-
nak, aki országos bírói minősítést 
szerzett és bíróként képviselte egye-
sületünket az országos döntőn. Tor-
nászainknak sok sikert kívánunk a 
további versenyzéshez.

 PSE HÍREK 

Szakály Róbert – vezetőedző
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„Magyarország 2018 decemberében 
pályázta meg és nyerte el a rendezés jogát.  
Ez a világ 3. legnagyobb sporteseménye 
az olimpia és a futball vb után” – kezdte 
beszélgetésünket Ildikó. Magyar-
ország kifejezetten erre a célra épí-
tett egy stadiont, amelyben egy prog-
ram alatt összesen 35 ezer néző fér el. 
Kérdésre, hogy a sportesemény vé-
gén hogyan lehet majd élettel meg-
tölteni ezt a hatalmas komplexumot, 
Ildikó elmondta, hogy a VB után 
csak 15 ezer férőhely marad,  a többi 
részt átalakítják futópályává, valamint 
egyéb sportlehetőségek céljára. A 
futókör mentén büfét, pihenőhe-
lyeket hoznak létre, és az egészet 
megnyitják a nagy közönség számára. 

Az atlétikai VB-re 2500 atlétát 
várnak 203 országból és 1–3 milliárd 
nézőhöz jut majd el a közvetítés. A 
hatalmas rendezvényen 2600 ön-
kéntes dolgozik együtt, 2500 média-
szakembert és újságírót várnak 9 
esti és 5 nappali programsorozatra. 
S ugyanezen időben tartja tisztújító 
kongresszusát az Atlétikai Világszö-
vetség is a Hungexpo területén. 1000 
diplomata jön Magyarországra, köz-
tük a szövetség mostani elnöke Sebas-
tian Coe is –  mondta az értékesítési 
igazgató. Majd a jegyeladásról szólva 
megjegyezte, hogy „eddig 76 ország-
ból vásároltak jegyeket, egyharmada magyar 
érdeklődő, 200 ezer darab fölött adtunk 
már el jegyeket, de a teljes esemény alatt 
telt házat szeretnénk látni. Óriási meg-
tiszteltetés, hogy e kiemelt sportesemény 
kapcsán Magyarországot és csodálatos 
fővárosunkat, Budapestet is bemutathatjuk 
a világnak. S mindemellett elsődleges cél-
nak tekintjük, hogy mindenkit sportolásra 
ösztönözzünk.

Az idei nyár sport szenzációja az augusztus 19. és 27. között zajló Atlétikai Világbajnokság, amit Ma-
gyarországon rendeznek meg a régióban először. Ennek kapcsán beszélgetek a szervező cég Pátyon élő 
értékesítési igazgatójával, Bella Ildikóval. 

A világ legjobb atlétái Magyarországon

KEDVEZMÉNYEK AZ ATLÉTIKAI VB PROGRAMJAIRA

A Sulihős programra ugyanis 400 iskola 
jelentkezett, amelyek helyben szerveztek  
atlétikai rendezvényt és így 23- 23 darab 
ingyen jegyet kaptak és továbbá csoportos  
jegy kedvezményt is igénybe vehetnek. 
Ezekben a  Bocskai Általános Iskola, a 
Dédelgető Bölcsőde, és a  Pátyolgató Óvoda 
is részt vett, a pedagógusok, a szülők, és a 
diákok közös csoportját szervezték meg.”  
A másik projekt pedig a Hétköznapi 
hős program, ami a VB mellé kivá-
lasztott 37 olyan sportprogram, 
amelynek bármelyikén ha részt vesz 
valaki, kap egy vouchert (kedvez-
ményes jegyvásárlási lehetőséget), 
amiért négy darab jegyet tud féláron 
vásárolni a VB-re. Emellett van 
25%-os nyugdíjas és tanuló ked-
vezmény is. 

A nyitónap pedig ingyenes: jú-
nius 17-én ugyanis Családi Fesztivál 
keretében nyílik a Nemzeti Atléti-
kai Központ és Stadionpark, melynek 
szórakoztató és sportos programok 
várják a családokat és az egyéni 
érdeklődőket... Az ingyenes ese-
ményen a futó programokra külön 
kell regisztrálni (eddig 2000 fő re-
gisztrált), és itt is lehet kedvezmé-

nyes jegyekhez jutni. Ami a költ-
ségeket illeti, a rendezési költségek 
kétszerese is megtérülhet egy füg-
getlen pénzügyi tanulmány szerint. 
A VB szervezői a fenntarthatósági 
elvárásoknak is meg kívánnak fe-
lelni: így barnamezőből alakult fás-
ligetes zöld oázissá a Stadion és 
környéke,  a létesítmény geotermikus 
fűtés-hűtés rendszerrel és energia-
takarékos világítással rendelkezik, 
továbbá elektromos golfkocsik fog-
ják a sportolókat szállítani a verse-
nyek alatt.

„Reméljük, magyar sikereknek is örül-
hetünk majd – jegyezte meg beszél-
getésünk végén a szervező csapat 
tagja – várhatunk dobogós helyezéseket 
is, hiszen indul például Márton Anita 
olimpiai bronzérmes súlylökő, Halász Bence 
világbajnok bronzérmes kalapácsvetőnk 
és Kozák Luca  EB ezüstérmes 100 m 
gátfutónk, ill. az EB bronzérmes Mada-
rász Viktória 35 km gyaloglásban is 
előkelő helyen végezhet.”

Jegyvásárlás: 
https://tickets.wabudapest23.com/hu

MSK z
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Köszönöm Molnár Szabolcs jelentkezését, aki 
elmondta, hogy a májusi számban megjelent 2. 
képen Blazsúr Miklósné áll középen. Őt emle-
gették „Pentikének”.

A II. világháború befejezését követően a felekezeti 
iskolák számára is kötelező lett a 8 osztály elvégzése.

A most közölt képek az 1930-as évek elején, köze-
pén születettek generációját mutatják be.

Sajnos, már kevesen élnek közülük és az adatok 
felsorolása is hiányos, de remélem, hogy a még élők, 
illetve leszármazottaik segítenek a nevek pontosításá-
ban, a kiegészítésben.

2. KÉP – A katolikus iskola tanulói közül csupán 
néhány név kapcsolódik az ismerős arcvonások-
hoz. Molnár Jenő tanító úr jobb oldalán Tóth 
Lajos áll, előtte Lovász Gyula?, a táblát tartó jobb 
oldali lányka Tolnai Julianna (Cunika), a bal oldali 
Szabó Gizella?.

Múltidéző

A VÁLTOZÁS ELŐSZELE

Kérem segítsék az adatolást a 06/30/6802448 számon, hiszen ezekkel a képekkel egy korszak zárult le a 
felekezeti iskolák történetében. Hívásukat előre is köszönöm!

– Páty Faluközösségért Alapítvány kuratóriuma nevében  Szabó Andrásné 

MÚLTIDÉZŐ

1. KÉP – A református iskola VI-VIII. osztályos 
tanulóinak már csak a Kultúrház jobb oldali ter-
mében jutott hely. Osztályfőnökük Szénási Béla 
tanár úr, akit a történelem vihara sodort Pátyra 
kedves feleségével, Lonti nénivel együtt Csallóköz  
Aranyos nevű településről.

2 

A felső sortól lefelé, balról jobbra:
1. sor: Barsi ?, Leczki László, Hegedűs ?, Silingi Lajos, Peregovits István, Galambos József,  Vecsei ?
2. sor: Az 1., 2., 3. helyen álló lányok nevét szeretnénk megtudni, a 4. Juhász Ilona, Polgár Margó, Nyitrai 
Erzsébet, Pintér Irén, Hollósi ?
3. sor: Besnyi Eta és húga, Besnyi Irén, Barsi Erzsébet, a tanító úr mellett Nagy Éva, Szabó Mária

2023. június

1 
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 kurir@paty.hu vagy 06 (23) 555 532HIRDETÉSI INFORMÁCIÓK

A hirdetések valóságtartalmáért és a hibákból eredő károkért a kiadó nem vállal felelősséget!

Hűtő-Fűtő klímaberendezések, 
hőszivattyúk értékesítése, 

beüzemelése és karbantartása.

Napelemes rendszerek 
teljeskörű kivitelezése.

https://zenit-klima.hu/ 
info@zenit-klima.hu

+36 70 436 5255

ZENIT-KLIMA.HU

2023. június
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A hirdetések valóságtartalmáért és a hibákból eredő károkért a kiadó nem vállal felelősséget! 2023. június
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 kurir@paty.hu vagy 06 (23) 555 532HIRDETÉSI INFORMÁCIÓK

A hirdetések valóságtartalmáért és a hibákból eredő károkért a kiadó nem vállal felelősséget!2023. június
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HIRDETÉSI INFORMÁCIÓK kurir@paty.hu vagy 06 (23) 555 532

A hirdetések valóságtartalmáért és a hibákból eredő károkért a kiadó nem vállal felelősséget! 2023. június
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